
 
 

Dagsorden 

Skolebestyrelsesmøde  

Torsdag den 19. maj 2022 kl. 17 – 19:30  

 

Mødedeltagere:  

Thomas Vedel, Jacob Seier Petersen, Sanne Krogh, Martin Ipsen Pedersen, Lisbeth 

Gasbjerg, Barbara Bjørnestad Kolby, Hanne Damgaard Petersen, Laura Ipsen 

Pedersen, Birgitte Boel, og Dan Gjerrild Søgaard.  

Nanna og Karla er suppleanter for elevrådsformand. 

 

Fravær:, Martin, Laura 

 

1. Godkendelse af referat og dagsorden (B) 17:05-17:10 

               Referat og dagsorden Godkendt 

 

2. Nyt fra ledelsen (O) 17.10-17:30 

  Der er filtre på skolens computere og på kommunens netværk. Det sorterer såkaldt              
”voksenindhold” fra. Man vil kunne se søgeresultaterne, men ikke gå ind på siderne. Nogle 
gange er filtrene dog så effektive, at der spærrer for undervisningsmaterialer, som lærerne 
ønsker at anvende. 

Vi er i gang med fagfordeling, og skemalægningen går i gang i løbet af næste uge. Der kan 
dog stadig være et par uløste opgaver, men medarbejderne har været med i processen og 
været seriøse input i opgaveløsningen.  

Vi har opslået en fast stilling og et barselsvikariat. 

Sanne deltager i ansættelsesudvalget fra skolebestyrelsen.  
 

3. Nyt fra elevrådet (O) 17:30-17:40 



 
 

9.årgang er i gang med at planlægge sidste skoledag og Blå Bog. Men det har været svært at få 
planlagt tid til opgaven.  

 

Elevrådet har også talt om udfordringerne omkring arbejdspladser udenfor klasselokalerne. På 
gangen er de små borde med faste stole med til at sætte begrænsninger for samarbejdet. 
Gruppearbejde på biblioteket kan blive forstyrret af de mindre børn som også bruger 
biblioteket. 

 

Ligesom de små børn måske bliver forstyrret af de store elever 

Kan klasselokalerne indrettes anderledes så der lægges mere op til gruppearbejde i lokalerne? 

I et fremadrettet perspektiv være opmærksom på afdelingerne og deres indretning. Og være 
nysgerrig på nye møbler og indretning af gruppearbejdspladser. 

 

4. Nyt fra forældrene (O) 17:40-17:50 

Thomas deltager i 0.klassernes opstartsmøde d. 14. juni kl. 17. 

Skolebestyrelsen har tidligere truffet beslutning og lavet et årshjul for deltagelse i 
forældremøderne.  De nye skolebestyrelsesmedlemmer er blevet orienteret ud til 
forældrene i dag på Aula.  

  

 

5. Budgetopfølgning 2022 (O) 17.50-18.05 

Dorte Hertz forelægger budgetopfølgning (vedlagte bilag). 

Budgetopfølgningen ser fornuftig ud, men som det ser ud lige nu så er der: 

Øgede udgifter til segregerede elever i forhold til indeværende år.  

Øgede udgifter på el og varme.  
Øgede udgifter på vikarbudget både på skole og SFO’en. I januar – marts var sygefraværet 
højt, hvor vi i løbet af april og maj måned er nået et mere almindeligt niveau.  
Endnu en udgift som skolen står overfor er affaldssortering, men der bliver stille spørgsmål 
ved om det er skolens budget/Børn og unge som skal dække dette, og ikke bygge og anlæg.  

Skolens udgift til varme stiger, men det viser sig andre skoler i kommunen får dækket denne 
udgift, hvorfor denne skævvridning i kommunen? 



 
 

Tildelingsmodellen kan med fordel gennemgås og forklares for skolebestyrelsen og de nye 
medlemmer til november.  

 

18.05-18.20     Forplejning   

 

6. Årsberetning (D+B) 18.25-18.35 

Oplægget færdiggøres og besluttes klar til udsendelse. 

Skolebestyrelsen har færdiggjort årsberetningen og denne bliver efterfølgende lagt 
ud til forældrene på Aula og på skolens hjemmeside.  

 

7. Skolefester fremadrettet (O+D) 18.35-18.45  
Forslag:  
Der holdes 2 skolefester i 2022-23. Den ene i november for 0.-.6. klassetrin. Den anden i 
januar for 7. - 9. klassetrin.   
Derudover foreslås en “kultur-aften” med optræden af musikhold, dramahold og 
udstilling af billedkunst og håndværk og design-produkter i april måned.  

 

Ved at afvikle to skolefester (to afdelinger) kan der være mulighed for at få et andet 
præg på skolefesten og indholdet. Dette kan måske også afhjælpe 
lokaleudfordringer.  

Derudover kan der inviteres til en “kulturfest” - en aften hvor eleverne står for 
præsentation af aktiviteter som de  

 

Hvad er formålet med skolefesten? Oprindelig en tænkning om at være en del af 
“noget større”. At man er fælles om en aktivitet. At det var lige så meget 
forældrenes fest som elevernes. 

Elevernes perspektiv og deres oplevelse af skolefesten? Opdeling af festen, 
aktiviteter og optræden, men ikke en fælles oplevelse.  

Forældre perspektiv: At samles og være sammen har en værdi, at man kan samle 
forældre og elever til en fælles fest, har ikke en oplevelse af at eleverne var i 
klasserne og lukkede sig om sig selv i årgangene. En oplevelse af at når eleverne 
bliver ældre så ændre deres behov også for skolefest. Som personale er oplevelsen 
af skolefest en aften, hvor det kan være udfordrende at finde sit  

Forældrene opfordres til at tage aktiv del i skolefesten.  

På naboskoler i kommunen er det forældre som driver skolefesten.  



 
 

 

Vigtigt at der er tænkt over formålet med skolefesten.  

 

 

8. Lejrskoler (O+D) 18.45-18.55 

Forslag:  

Der afvikles lejrskole på 8. årgang som nu, dog til steder, hvor der kan benyttes DSB-

skolerejser, der er gratis. Det kunne fx være til København, der er relevant for mange fag. 

Den afvikles på 4 skoledage, og lærerne afspadserer i brobygningsuge.  
 

Der afvikles endnu en lejrskole i skoleforløbet. Max 3 dage og inden for lokalområdets 

rammer. Klassetrin er ikke færdigdrøftet, men der ønskes en drøftelse i skolebestyrelsen, om 

vi skal videre ud af dette spor.  
 

Drøftelsen omkring punktet: giver det god mening at skolen tager til udlandet og 
viser eleverne noget udenfor landets grænser? Er det skolens opgave? Giver det 
mening at tage til KBH og opleve hovedstaden? Hvad er formålet med lejrskoler?  
Kan man se på muligheder for flere lejrskoler i løbet af elevernes skolegang? 
              

9. Tilsyn med principper og ajourføring af principper (O+D) 18.55-19.10 

(Se: Aula) 

Punktet udsættes til august, hvor Dan og Thomas kommer med et forslag til arbejdet med 
principper.  

 

10. Mad og måltidskultur (O+D) 19.10-19.25 

Punktet udsættes til en ny bestyrelse. 

 

11. Evt. 19-25-19.30 

Mulighed for at låne Smukfest-bussen til en rundtur til virksomheder i samarbejde med UU-
vejleder. Dan og Birgitte tager kontakt til LØS og Jørgen Danielsen.  

 

12. Forslag til punkter på næste dagsorden. 

 

 

https://mb-skolen.aula.dk/vores-skole/principper-og-retningslinjer


 
 

Næste skolebestyrelsesmøde er onsdag d. 15. juni 


